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5. Eventuelt  

 

1 Godkendelse af dagsorden og tidsplan 

Formanden bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet. Der indkom følgende 
punkter til eventuelt:  

- Den nye medieovervågning 
- Tænketank for implementering af Hvidbog om rehabilitering 

 

2 Sager til diskussion / beslutning 

 

2.1 Temadrøftelse 1. Uddannelsesreformer 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• At hovedbestyrelsen orienterer sig og drøfter muligheder og trusler for 
den fysioterapeutiske monofaglige uddannelse 

Resumé: 

Fysioterapeutuddannelsen bliver inddraget i flere forskellige uddannelsesudspil 
for tiden: Danske Regioner uddannelsesudspil, Reformkommissionens arbejde 
og Robusthedskommissionen. 

Sekretariatet orienterer om interessevaretagelsen på området, med kort-
lægning af interessenter, allianceopbygning samt planlagte tiltag med sigte på 
at beskytte den monofaglige grunduddannelse. 

Grunduddannelsen bliver i flere henseender udsat for krav om forandringer: 
øget praktikindhold, ændret dimensionering, bredere kompetencer. Derudover 
kommer en stram økonomisk styring og et uddannelsessystem, hvor der ikke er 
en lige vej til videreuddannelsesmuligheder. 

Ændringerne kan åbne op for muligheder, der vil have et positivt aftryk på 
fysioterapeuters videreuddannelsesmuligheder. Der spekuleres fra flere steder 
på om professionshøjskolerne, kan spille en rolle på videreuddannelses-
området. Det vil sige, om professionshøjskolerne kan få muligheden for at 
udbyde kandidatuddannelser? Det kan være en mulighed for Danske 
Fysioterapeuter til at etablere en Klinisk Kandidatuddannelse i professions-
højskole regi. 
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Robusthedskommissionen første fortrolige arbejdspapir er bekendt af 
sekretariatet. Der gives en mundtlig afrapportering til Hovedbestyrelsen. 

Temadrøftelse 

Hovedbestyrelsen bedes drøfte argumenter for bevarelse af den monofaglige 
uddannelse overfor de krav der stilles i omverden. 

 

Bemærkninger:  

Sekretariatet præsenterede punktet. Der sker aktuelt meget på uddannelses-
området. Der vil komme endnu en temadrøftelse på hovedbestyrelsesmødet i 
august, hvor hovedbestyrelsen skal drøfte dimensionering.  

Sekretariatet præsenterede den politiske aktivitet på uddannelsesområdet, 
herunder bl.a. reformkommissionens ”Danmark kan mere 1-3”, Danske 
Regioners uddannelsesudspil samt Robusthedskommissionen. 

Efter præsentationen blev hovedbestyrelse bedt om at drøfte følgende 
spørgsmål i mindre grupper:  

- Hvordan kan vi hjælpe sundhedssystemet med de udfordringer vi står 
overfor?  

- Hvilket fokus skal vi have, hvis muligheden opstår? 

Herefter samlede hovedbestyrelsen op i plenum. Et hovedbestyrelsesmedlem 
bemærkede, at Danske Fysioterapeuter skal i dialog med arbejdsgiverne, 
herunder kommunale og regionale politikere. Hovedbestyrelsen udtrykte 
generelt bekymring for udviklingen og de politiske intentioner i diverse udspil, 
som kan risikere at ændre fysioterapeutuddannelsen fundamentalt. Et 
hovedbestyrelsesmedlem bemærkede, at AC’s forskningsudvalg har fået fokus 
på professionshøjskolerne. Mødelederen bemærkede, at foreningen skal være 
opmærksom på, hvorledes der kommunikeres om emnet – både internt og 
eksternt. Et hovedbestyrelsesmedlem udtrykte forundring over, hvor lidt 
arbejdsmiljø fylder i Robusthedskommissionens arbejde. Det blev foreslået at 
indtænke uddannelsesudvalgene i den lokale interessevaretagelse.  

Et hovedbestyrelsesmedlem foreslog at Lederrådet inviteres ind i dialogen, da 
det er vigtigt at indtænke aftager-perspektivet. Der blev samtidig spurgt ind til 
tidsplanen ift. at handle på udfordringerne. Sekretariatet bemærkede, at der 
arbejdes på flere fronter frem mod, at Robusthedskommissionen fremlægger 
deres udspil i sensommeren. Et hovedbestyrelsesmedlem bemærkede, at de 
lokale ledere er opmærksomme på, at de aktuelt ikke kan fastholde deres 
medarbejdere særligt længe ad gangen. Det blev foreslået at der retorisk tales 
om tilknytning i stedet for fastholdelse.  
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Mødelederen afrundede punktet. Formålet med dagens temadrøftelse var at 
orientere hovedbestyrelsen om, hvad der sker på uddannelsesområdet, og 
hvordan der handles herpå. Når uddannelse skal drøftes på hoved-
bestyrelsesmødet til august, vil studielederne blive inviteret med.  

 

 

2.2 Lukket punkt: Uddeling fra Solidaritetsfonden, forår 2023 

 

2.3 Lukket punkt: Godkendelse af regnskab 2022 efter foretagelse af 
kritisk revision 

 

2.4 Lukket punkt: Operationalisering af principper for praksis-sektoren i 
overenskomstforhandlingerne 

 

2.5 Lukket punkt: Danske Fysioterapeuters fond for forskning, 
uddannelse og praksisudvikling 

 

 

3 Sager til orientering 

 

3.1 Folkemødet 23 

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen 

• Tager orientering om Folkemødet 23 til efterretning. 

Resumé: 

Hovedbestyrelsen har endnu en gang besluttet, at Danske Fysioterapeuter skal 
på Folkemødet i 2023. 

Som i de tidligere år, har Danske Fysioterapeuter lejet et hus lokaliseret centralt 
i Allinge på Storegade 28.  

Folkemødet i år afholdes d. 15. juni - 17. juni.  
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Som i de tidligere år, vil hovedbestyrelsen og enkelte medarbejdere fra 
sekretariatet mødes i huset, til aftensmad onsdag d. 14. juni. 

Danske Fysioterapeuter vil på Folkemødet 23 afholde fire debatter og 
derudover deltage aktivt i arrangementer og events for at understøtte 
foreningens interessevaretagelse. 

Vedhæftet notat giver et overblik over indsatsen på Folkemødet 23. 

 

Bemærkninger:  

Sekretariatet præsenterede en status på årets Folkemøde og de planlagte 
debatter. Hovedbestyrelsen tog orienteringen til efterretning.   

Hovedbestyrelsen drøftede dernæst anvendelsen af huset i Allinge. Der var 
divergerende holdning til dette. Mødelederen afrundede punktet og oplyste, at 
der vil blive lavet en plan for brug af huset. Planen vil blive delt med 
hovedbestyrelsen.  

 

 

3.2. Lukket punkt: Udskydelse af basiskontraktsforhandlingerne 

 

 

3.3. Lukket punkt  

 

3.4 Interessevaretagelsesmodel  

Indstilling: 

Det indstilles, at hovedbestyrelsen: 

• orienterer sig i Danske Fysioterapeuters Interessevaretagelsesmodel. 

Resumé: 

Danske Fysioterapeuter har udviklet sin egen interessevaretagelsesmodel. På 
hovedbestyrelsesmødet vil vi orientere om tankerne bag modellen og med 
udgangspunkt i en konkret sag gennemgå modellens faser. Sekretariatet vil give 
et indblik i hvordan og hvornår modellen kommer i anvendelse. 

 

Bemærkninger:  
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Sekretariatet præsenterede Danske Fysioterapeuters model for interesse-
varetagelse. Hovedbestyrelsen gennemgik modellen og tog i gennemgangen 
afsæt i en aktuel case om løn.  

 

4 Koordineringspunkter 

 

4.1. Rulledagsorden: 

• Eksternt medlem af bedømmelsesudvalget i Danske Fysioterapeuters 
Fond (punkt til drøftelse) 

• Evaluering af arbejdsmarkedsmodellen (orientering). Hovedbestyrelsen 
fik på mødet d. 25. maj en kort status på processen. Hovedbestyrelsen 
vil få en orientering, når sekretariatet er længere i processen med 
evaluering af arbejdsmarkedsmodellen.  

• Evaluering af valg i Danske Fysioterapeuter (drøftelse) 

 

4.2 Mødeorientering  

d. 21. april: Regionsformandsmøde (virtuelt) 

d. 21. april: Møde med studieledere (virtuelt) 

d. 21. april: Praksiscertifikat (virtuelt) 

d. 24. april: Rekrutteringsudvalgsmøde, København 

d. 26. april: OK-24 Fyraftensmøde for offentligt ansatte ledere (virtuelt) 

d. 27. april: TR-rådsmøde (virtuelt) 

d. 27. april: PKA Bestyrelsesmøde, København 

d. 27. april: PKA Generalforsamling, København 

d. 27. april: Møde i forhandlingsdelegationen, Holmbladsgade 

d. 2. maj: Møde med Dansk Magisterforening, København 

d. 2. maj: Møde med Psykiatrifonden, København 

d. 3. maj: Hilse-på-møde, Region Sjællands Universitetshospital, Køge 

d. 4. maj: Hilse-på-møde på SDU, Odense 

d. 4. maj: WP (virtuelt) 

d. 8. maj: TR-netværksmøde, Kolding 
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d. 8. maj: Hilse-på-besøg på klinik, Kolding 

d. 9. maj: OK-24 Kick-off, København 

d. 10. maj: Arbejdsseminar vedr. projekt Servicetjek DSF, København 

d. 10. maj: OK-24 Kick-off, København 

d. 11. maj: Styregruppemøde projekt Kompetenceudvikling, Holmbladsgade 

d. 11. maj: Styregruppemøde projekt Foreningsdemokrati (virtuelt) 

d. 15. maj: Forberedende møde om praksiswebinar (virtuelt) 

d. 16. maj: Møde med studieleder (virtuelt) 

d. 16. maj: AC-bestyrelsesmøde, København 

d. 16. maj: Hilse-på-møde med Osteopatforeningen, København 

d.  17. maj: Hilse-på-møde med Foreningen af Speciallæger (FAS), 
København 

d. 22. maj: Deltagelse i Altingets debatpanel vedr. ”Danskerne har ondt 
kroppen, og det koster milliarder – Hvordan løser vi problemet?, København 

d. 22. maj: Webinar med praksissektoren (virtuelt) 

d. 23. maj UP-arbejdsmøde, Holmbladsgade 

d. 24. maj: Interview med Rambøll (virtuelt) 

d. 24. maj: Kaffe først med VIVE’s følgegruppe, Holmbladsgade 

 

 

5 Eventuelt 

• Tænketank for implementering af Hvidbog om rehabilitering 

Danske Fysioterapeuters formanden var udpeget til at deltage tænketankens 
arbejde, men har takket nej til opgaven. I stedet overtager regionsformand i 
Region Sjælland, Stine Bøgh Pedersen pladsen.  

 

• Medieovervågning: Retriever 

Et medlem af hovedbestyrelsen ønskede at drøfte den nye medieovervågning, 
Retriever. Hovedbestyrelsesmedlemmet oplever den nye medieovervågning 
som ustabil. En samlet hovedbestyrelse delte oplevelsen af Retriever. Der blev 
udtrykt ønske om at drøfte medieovervågning med kommunikation.  


